
Rozhledna Brdo bude slavit 20 let od otevření. 
 

Nedá mi zavzpomínat na moje začátky ve funkci nejen starosty obce Kostelany, ale i předsedy, tehdy 
Mikroregionu Chřiby, kdy za mnou přišel můj kolega starosta obce Modré s myšlenkou a maketou 
rozhledny, která měla vyrůst na nejvyšším vrcholu Chřibů na Brdě, spolu s projektantem ing. 
Sládečkem a vedoucím Lesů České republiky Buchlovice ing. Zálešákem. Začalo to tím, že území patří 
pod náš Mikroregion a nositelem projektu má být právě náš spolek. Nezbývalo, než se pustit do 
administrativy a vše od projektu až po schválení stavebního povolení vyběhat po úřadech. 
Podařilo se, ale druhý krok byl získání finančních prostředků. Začínali jsme od nuly. Oslovili jsme 
města a obce v okolí a požádali o příspěvek. Rozvoj cestovního ruchu není jen záležitost jedné obce 
nebo mikroregionu. Přesvědčovali jsme zastupitele osobně o podpoře a myslím, že nemůžeme 
zapomenout ani na různé spolky a organizace, které přispěly k tomu, aby se stavba rozjela. 
Firma, která vyhrála výběrové řízení, měla zkušenosti s prací s kamenivem a podpora kamenolomu 
Žlutava a LČR byla zárukou, že stavba bude úspěšná i díky kameníkům ze Slovenska. 
Dopravit materiál na stavbu nebylo jednoduché a stavba i kvůli počasí rostla tři roky. Týden, co týden, 
den, co den byla starost, aby byly finance. Dotací pomohl Zlínský kraj i MMR. Zbytek musel zařídit 
Mikroregion, který na dofinancování vzal úvěr. Rok 2001 a začátek stavby utíkal. Všichni byli zvědaví, 
co nám rozhledna přinese za výhledy. Podařilo se v roce 2004 a my jsme mohli 28. října slavnostně 
rozhlednu otevřít. Na takové dny se nedá zapomenout. Účast asi 4 tisíc lidí, 3 televizní kanály a 
všichni krajští politikové byli na místě. Rozhledna byla vysvěcena panem Mons. Janem Graubnerem. 
Podařilo se něco, co se další dlouhá léta nepodaří asi nikomu z nás a jsem právem hrdý na to, že tu 
zůstane takový dokonalý pomníček naší práce. Každoročně ji navštíví asi 15 až 18 tisíc návštěvníků, 
kteří můžou vidět Malou Fatru, Roháče, Jeseníky, Beskydy, Malé či Bílé Karpaty     a jiné krásné 
výhledy. Rozhledna zažila svatby, přenocovali zde skauti, táborníci. Zajímavostí je sledování východu 
a západu slunce z rozhledny. To vše díky pochopení mnoha lidí, ale především našemu dnes už Spolku 
Chřiby z.s., který se stará o její provoz a rozvoj cestovního ruchu v našich Chřibech. 
 

Srdečně vás tímto zvu na oslavu 20 let od otevření rozhledny Brdo.  
Sejdeme se 28. října na rozhledně, kde oslavíme nejen státní svátek 

vzniku republiky, ale i toto výročí. 
 

 
                                                                               Jan Petřík 
                                                                                Předseda Spolku Chřiby z.s. 


